
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 תפילה בצל המגיפה...         

שעבר הנגיף השתולל ככה בכל העולם וגם כאן בארץ הקטנה שלנו, אבל אנחנו כחרדים ושומרי תורה עד שבוע 
אמרנו לעצמנו טוב, זה בגלל שהם רצו לפתוח חנויות בשבת. הם רצו לעשות  חוקים נגד התורה, והשבת תובעת 

 את עלבונה.
כנסת כי זה מסוכן יותר, לכן נתפלל  בתחילה שאמרו לנו לא להתפלל בבית כנסת, אמרנו, נו טוב, זה רק בבית

 במניינים מתחת לבניינים, או במקומות פתוחים. יש כאלה שאמרו שינוי אוירה, למה לא?!
 יש כאלה שאמרו, זו גם אחדות בין השכנים שכולם מתאחדים בשביל מניינים. פשוט נפלא!

ת כנסת. שנאמר לשמוע את הרינה אפילו שזה לא כל כך מדוייק, כי הרי אין תפילתו של אדם נשמעת אלא בבי
 ואל התפילה ודורשת הגמרא בברכות דף ו' במקום רינה שם תהיה תפילה.

שהתפילה במקום שלומדים בו תורה היא נשמעת יותר מאשר בשדה בגינה הציבורית.  וגם אנחנו יודעים
המקדש להתפלל כמבואר ברא"ש במסכת תמיד סוף פרק ד', שכתב להסביר מדוע הכהנים היו יוצאים מבית 

בשלכת הגזית, היכן שהבית דין הגדול יושב, ולא היו מתפללים בבית המקדש, והסביר שהטעם הוא כי התפילה 
 נשמעת יותר במקום שלומדים בו תורה. 

 אבל בכל זאת, חשבנו לעצמנו שהקב"ה רוצה את האחדות בין הציבור.

 אבל השבוע משהו השתנה נקודה.  
מרן שר התורה הגאון ר' חיים קנייבסקי שליט"א ועימו פוסקי ההלכה גדולי הדור, לאחר שנשמעה ההוראה של 

 זהו! כאן כולם הבינו שזה כבר סיפור אחר.  שאין להתפלל במניין.
 יש כאן איזה מסר מיוחד גם בשבילנו ציבור החרדים לדבר ה'.

 הקב"ה לא רק שאמר לנו: תצאו מבתי הכנסיות, כלומר תצאו מהבית שלי!
גם אומר לנו: אני לא מעוניין לשמוע את הקדיש שלכם בעשרה. לא מעוניין לשמוע את הקדושה. זה כבר אלא 

 סיפור אחר לגמרי!

 שנה 30תפילה במניין בבאר שבע לפני 
ורק בכדי שנבין. יש לי חבר שהוא איש חינוך משכמו ומעלה ושימש כמה שנים בכמה מוסדות חינוך, וכיום הוא 

רק במחלקת החינוך שלוחא דרבנן אמיתי ר' שמואל דדון שליט"א, כשהיה בחור היה גר חבר עירייה בבני ב
בעיר בבאר שבע, והוא קיבל על עצמו מאז שהגיע לישיבה לא להפסיד תפילה במניין. אתה צריך להבין הוא 

פועלים בבוקר. שנה, כמה מניינים כבר היו, בקושי מניין  30אומר לי, בין הזמנים בבאר שבע כשהייתי בחור לפני 
 הייתי צריך לקום מוקדם בבוקר לרוץ ברגל לקצה העיר בשביל להתפלל במניין.

כאשר החברים שלי היו מתפללים ביחידות, כי פשוט לא היה מניין. הוא מספר לי שפעם אחת הוא הפסיד 
 תפילת שחרית, מה אתם חושבים שהוא עשה?

 בבוקר כי יש בני תורה ובחורי ישיבות. 8:00גם בשעה הוא נסע לעיר אופקים, ששם הוא יודע שיש מניינים 
עוד הוא סיפר, שפעם אחת כשהוא היה בחור ישיבה בישיבת תפארת משה הגדולה, והוא הגיע מחתונה, בשעה 

בלילה. התקלח ועלה למיטה. איך שהוא הניח את הראש על הכרית, הוא נזכר שהוא לא התפל ערבית.  2:00
מייד קם התלבש, והלך לשטבילאך של בית הלל בשכונת ויז'ניץ. וכמובן לא היה כמובן קבלה זו קבלה. הוא 

 מניין. הוא ניסה לגשת לרחוב עזרא אולי הוא ימצא איזה מישהו או איזה זכר למניין, אך לא! 
 לפנות בוקר.  3:00תוך שהוא חוזר לכיון הישיבה דרך השטיבלאך של בית הלל, השעה כבר הייתה 

 נשים שנכנסים לרכב שלהם, והם פונים אליו, תגיד אתה מחפש מניין לתפילת ערבית? הוא מבחין בשני א
הוא מייד אמר: כן. הם אמרו לו בא איתנו. והם לקחו אותו להתפלל באיצקוביץ'. והם החזירו אותו לישיבה, בדרך 

  .הזו הם סיפרו לו שהם עובדים משמרת לילה באיזה מקום וכל יום הם מארגנים בייחד מניין בשעה
 מה אתם חושבים? אדם שכל החיים הקפיד שלא להפסיד תפילה במניין, כעת אומרים לו, אל תתפלל במניין!

 !הורו גדולי ישראל שלא להתפלל במניין, וזה מה שנעשהכאן  אךתורה שאמרה להתפלל במניין, שהאז נכון 

 "וערבה לה'"
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אבל ידידי לא מחפש להרגיש שהוא פטור להתפלל במניין כי היו לו הרבה הזדמנויות להיות פטור מתפילה במניין, אבל הוא 
לא מחפש את הפטור של השו"ע, כי 'זו יראת שמים, ולא יראת השו"ע'  כפי שאמר מורנו ראש הישיבה הגאון הרב בן ציון אבא 

לל בלי מניין כי אין לו מניין במקום שלו, ואין לו חובה לנסוע לאופקים להתפלל שאול זצ"ל על אדם שראה שהשו"ע מתיר להתפ
 לפי ההלכה. ולפי השו"ע אין עליו תביעה ושום טענה, והוא צודק. 

 אבל על אחד כזה אמר הרב בן ציון זצ"ל: 'אין זו יראת שמים אלא יראת השו"ע'!

 שנה: 23ליל הסדר לפני 
גוע בליל הסדר, במלון פאלס בנתניה שנכנס ערבי וירה בכל הסועדים באמצע ליל הסדר, ה שנה בערך היה את הפי 23לפני 

 ישמרנו. הרב קולדצקי שליט"א חתנו של מרן ר' חיים קנייבסקי שליט"א נכנס לרב אלישיב זצ"ל לשאול אותו, מה לומר לציבור? 
מורים לה', לילה שמשומר מן המזיקין, ודווקא הציבור מבקש לדעת מה המסר משמים, הרי מדובר על ליל הסדר שזה ליל שי

 בלילה הזה בא מלאך המוות בצורה הזו ולקח נשמות ועוד בצורה הזו? מה רוצה הקב"ה מאיתנו?
השיב לו הרב אלישיב זצ"ל: צריך לתת כבוד לה'. אנשים מגיעים לתפילה, לקראת ישתבח. ויוצאים אחרי ובא לציון. תפילה 

 זה לא מכבד את הקב"ה. לכבד את ה' זה להגיע לפני התפילה ולהישאר עד הסוף.  מקוצרת. זה לא כבוד לה'.

 השואה הגיעה עד פתח מרוקו:
אתם בטח יודעים שהשואה הגיעה עד פתח מרוקו טוניס ואלג'יר ושם נעצרה, ומקובל לומר בשם האדמו"ר מגור שהסיבה 

 שלא הגיעה השואה ליהדות ספרד? 
 ברים, א. לא לדבר בבית כנסת. ב. לומדים זוהר. כיון שהם מקפידים על שני ד

כידוע בקהילות מרוקו עד היום בכל מוצאי שבת מתכנסים בייחד וקוראים זוהר. וגם הרבה ספרדים קוראים חוק לישראל ויש 
 שם קטע יומי מהזוהר.

בתי הכנסיות ובתי המדרושת לפי זה כיום בזמננו כיון שמדברים בבתי כנסיות כנראה הקב"ה לא מעוניין שנכנס לבית שלו. 
 סגורים כעת.

 'אני לא רוצה לשמוע אותך'! אמר הקב"ה.
הנחש קבל את המתנה הגדולה ביותר לכאורה, "עפר תאכל כל ימי חייך" כלומר אוכל זמין כל הזמן בכל רגע נתון, מה יותר 

 טוב מזה? 
 יש שהסבירו שהכוונה שיש לו לנחש טעם של חול באוכל. 

ק המשגיח של ישיבת כפר חסידים ר' אליהו לואפין זצ"ל הסביר כך: לאבא יש עשרה ילדים, שהבטיח והכריז אך הגאון הצדי
לכולם, מי שיביא ציון טוב בתעודה, הוא יתן לו אופניים מתנה. ביום קבלת התעודות הגיעו כולם והתקבצו ליד האבא וכל אחד 

ראשון עם הציונים היפים בתעודה, לאמא שתתן לו כסף מראה את התעודה שלו, ואכן אבא מתחיל לשלוח את הילד ה
לאופניים. כמו כן הילד השני והשלישי והרביעי. כשהגיע ילד החמישי, האבא הבחין בו, ומייד אמר לו: אתה תלך מייד לאמא, 

 את התעודה שלך אני לא רוצה לראות, וגם לא רוצה לשמוע אותך, שאמא תתן לך אופניים.
יים, אבל אבא שלו לא רצה לשמוע אותו. כולנו מבינים שהילד היה מעדיף לוותר על האופניים, ולזכות הילד אמנם קיבל אופנ

לייחס מהאבא שלו, שישמע אותו ויתייחס אליו. כך גם לגבי הנחש, אמר לו הקב"ה, אחרי מה שעשית בגן עדן וגרמת לאדם 
ולא את זרעך ולא את זרע זרעך עד עולם, קח כמה אוכל וחוה לחטוא ובגללך הגיעה מיתה לעולם, אני לא רוצה לשמוע אותך 

 שאתה רוצה, ואני לא מסכים לך להתפלל אליי, ואני לא רוצה לשמעו שחסר לך שום דבר, כי אתה לא מעניין אותי.
אם זו הקללה, אם כן כיון שהקב"ה אומר לנו לצאת מבתי הכנסיות, ולא לארגן מניינים לתפילה, לא קדיש לא קדושה, ולא 

 כלום.  

 נקודת זכות
שנה מרביץ תורה ומחזיר בתשובה. ואמר לי, תראה,  35השמעתי את הדברים לפני ידידי שהוא ת"ח בא בימים שכבר מעל 

יש כאן נקודת זכות. הקב"ה רוצה לראות את הצער שלנו, כמה חשוב לנו התפילה במניין כמה חסר לנו הקדיש והקדושה. 
 ודווקא הצער הזה הוא זה שיזרז את הגאולה. 

תלוי איך נגיב בימים הללו כשאנחנו מתפללים ביחידות, אם אנחנו מצטערים מזה, וקשה לנו עם זה, ואנחנו מרגישים לדבריו, 
את הצער שאין להקב"ה כרגע את היתגדל ויתקדש שמיה רבה, את הקדוש קדוש קדוש, את הברוך הוא וברוך שמו ואמן, אז 

 הוא ישמח.
 נסת בשום פנים ואופן. לסיום. נקבל על עצמנו. א. לא לדבר בבית כ

  ב. נקבל על עצמנו להגיע לתפילה לפני הזמן, לתת כבוד לה' כדברי הרב אלישיב זצ"ל.
 

 

 

 

  לבקשת הרבים!                                     
ק לאחר פניות מהקוראים היקרים        ק

ן אשר רוצים להפיץ את העלון באזור ץ
  שלוח בקשה ל:ל ניתןגוריהם מ     
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